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 Sammanträdesdatum  
  2022-09-27 

Diarienummer 

KS 2022/0647 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
    

 

 
Tid och plats 2022-09-27 kl.18.00–20.35, (ajournering kl.19.10-19.25), 

Annegården, Skansvägen 5, Lund 
  
Beslutande  
Ledamöter Jan Annerstedt (FNL), Ordförande 

Martin Martinez y Rique (L) 
Alexander Lewerentz (M) 
Sengül Köse Lindqvist (FI) 
Anders Sjögren (HSO) 
Carolina Nordbeck (HSO) 
Gerd Johansson (HSO) 
Helena Fernholm (HSO) 
Lars A. Ohlsson (HSO) 
Mai Almén (HSO) 
Mats-Peter Nilsson (HSO) 
Per Torell (HSO) 
Ann-Christin Fast (HSO) 

 

 
 
Övr
 

iga närvarande  
 
  
Övriga Susanne Berg, Kvalitetschef, Vård- och omsorgsförvaltningen 

Ole Kasimir, avdelningschef strategienheten stadsbyggnadskonto 
Johanna Carlsson, översiktsplanerare stadsbyggnadskontoret 
Julia Sandqvist Wedin, stadsbyggnadskontoret 
Christina Jönsson, tillgänglighetsrådgivare 
Richard Brown, nämndsekreterare 
Texttolkar 

 
Justerare Mats-Peter Nilsson (HSO) med Alexander Lewerentz (M) som 

ersättare 
  
Paragrafer §§ 16–23 
  
Tid och plats för justering Digital justering fredagen den 7 oktober kl.12.00 
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Underskrifter  
  
Sekreterare  
 Richard Brown 
  
  
Ordförande  
 Jan Annerstedt (FNL) 
  
  
Justerare  
  
 

  
  
 ANSLAG/BEVIS 
  
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 
  
Organ Kommunala funktionshinderrådet 
  
Sammanträdesdatum 2022-09-27 
  
Paragrafer § 16–23 
  
Datum då anslaget sätts upp  Datum då anslaget tas ned  
  
Förvaringsplats för protokollet  
  
  
Underskrift  
 Richard Brown 
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§ 16 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunala funktionshinderrådet beslutar 

att    godkänna föreslagna dagordningen med följande ändring: 
 Ärende "Dialog utifrån dagens teman" behandlas direkt efter 

ärende "Tema: Aktuella stadsbyggnadsfrågor". 
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§ 17 Föregående protokoll 

Beslut 
Kommunala funktionshinderrådet beslutar 

att    lägga föregående protokoll till handlingarna.  
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§ 18 Tema: Aktuella stadsbyggnadsfrågor  
 
Avdelningschef strategienheten stadsbyggnadskontoret Ole Kasimir 
informerar om "På gång i Lund". 
  
Ole Kasimir presenterar, genom att visa en karta, om vad som byggts 
i Lund.  
  
Västerbro: Nya visioner för Västerbro med bostäder och 
arbetsplatser. Det pågår ett intensivt detaljplanearbete. Pågående 
detaljplaner med Etapp 1 och Etapp 2. 
Kvarteret "Virket" - Första detaljplanen som vunnit laga kraft. 
Kvarteret "Värmeväxlaren" planeras med många spännande 
byggnader och idéer. 
  
Brunnshög: Ny skyskrapa med bostäder, hotell och kontor. 
  
Science Village - Ny struktur, ny skala. 
  
Region Skåne utreder lokalisering av nytt sjukhus. Ett alternativ är 
vid befintligt sjukhus, ett alternativ är vid Smörlyckan och ett 
alternativ är vid Brunnshög. Nytt sjukhus gör stort anspråk på mark.  
  
Det planeras även för en förtätning av innerstaden.  
 
Presentationen följs av frågor och svar. 
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§ 19 Dialog utifrån dagens teman 
 

Mai Almén (HSO) och Mats-Peter Nilsson (HSO) presenterar 
"Exempel på misstag ur tillgänglighetsperspektiv i Lunds kommun". 
  
Solbjergstorget har flera brister. Det saknas ledstänger och lutningen 
på vissa ramper är väldigt brant. Det saknas markeringar vid 
nivåskillnader. 
  
Nya offerkällan: Ojämna trapphöjder, ledstänger som borde fortsätta 
minst 30 cm förbi trapporna nedtill samt att kontrastmarkeringen ej 
är tillräcklig i vått tillstånd. 
  
Brunnshög - Xplorion: Saknas markeringar vid en dörr som öppnas 
automatiskt utåt samt att det finns en lutning vid brevlådorna. 
  
Tillgängligheten försvåras när nybyggnationer som får bygglov för 
tvåvåningshus istället byggs som trevåningshus och därmed 
kringgår, helt lagligt, PBL genom att bygga frontespis på vinden och 
på så sätt skapar lägenheter som består av två våningar. Endast 
bottenvåningen blir således tillgängliga för funktionshindrade. 
  
Flerfamiljehus klassas som radhus vilket innebär att regler för 
tillgänglighetsanpassning inte behöver tillämpas. 
 
Presentationen följs av frågor och svar. 
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§ 20 Tema: Arbetet med ny Översiktsplan  
 

Översiktsplanerare Johanna Carlsson informerar om "Översiktsplan 
2050": 
  

 Vad är en översiktsplan? 
 Utmaningar i stadsbyggandet. 
 Översiktsplanens målområden. 
 Det växande Lund. 
 Det gröna Lund. 
 Det nära och levande Lund. 
 Direktiv för revidering av översiktsplanen. 
 Översiktplaneprocessen: Påverkansmöjligheter. 
 Aktörer som tyckt till: Invånare, intresseföreningar, Lunds 

universitet, byalag, VA Syd, Kraftringen, kommunala råd, 
näringslivet.  

  
Johanna Carlsson fortsätter med att redovisa enkätsvar. 
Vad är bra med Lund? 

 Parker och Grönområden. 
 Levande, historisk stadskärna. 
 Nära till det mesta och bra kommunikationer. 
 Jordbruksmark och naturområden. 
 Blandade bostadsområden. 

  
Vilka är de största utmaningarna för Lunds fysiska planering till 
2050? 

 Bevara och utveckla grönområden. 
 Bygg men bevara åkermarken. 
 Utveckla kollektivtrafik och cykelvägar. 
 Minska klimatpåverkan. 
 Bygg fler bostäder och trivsamma bostadsområden. 

  
Funktionshinderrådet diskuterar tillgänglighet i Lunds kommun hur 
det inkorporeras och arbetas in i översiktsplanen.  
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§ 21 Aktuell information 

Beslut 
Kommunala funktionshinderrådet beslutar 

att    ställa sig bakom yttrandet över ansökan om medel från 
"handikappmiljonen" till hörslingor med mera i enlighet vad 
som framförs i yttrandet. 

  

Sammanfattning 
Helena Fernholm (HSO) presenterar förslag till yttrande över 
ansökan om medel från kommunstyrelsen ur den så kallade 
"handikappmiljonen" till hörslingor med mera. Yttrandet tar 
utgångspunkt i att det i kommunen pågår ett projekt "Den syn- och 
hörselsmarta kommunen". Målet är att Lund ska bli en mer 
tillgänglig kommun. 
  
Funktionshinderorganisationerna i Lunds kommun anser att det 
finns fler möjligheter att nå detta mål, bland annat genom att 
förbättra tillgången till hörslingor. Därmed ökas tillgängligheten och 
delaktigheten för personer med nedsatt hörsel. 
  
Ansökan om medel ur "handikappmiljonen" gäller investeringar för: 
  
a) Inköp av två nya slingväskor med 10 mottagare för utlån från 
Medborgarcenter på Kristallen. 
Den 10-mottagarväskan som för närvarande finns på Kristallen 
börjar bli sliten och reparationerna är dyra. Fler slingväskor att tillgå 
möjliggör också långlån till muséer för guidade visningar utan slinga, 
exempelvis Konsthallen, Historiska muséet, Botan. Om medel finns 
bör inköp av tre slingväskor övervägas i stället för två. 
Kostnad för två slingväskor: ca 2 x 200 000 kr = 400 000 kr. 
  
  
b) Installation av hörslinga i två lokaler i Magleskolan, som används 
av Fontänhuset och flera andra föreningar. Det gäller 
konferensrummet och matsalen. 
Magleskolan byggdes nyligen om för dessa föreningar, men det 
installerades aldrig någon slinga eftersom lokalerna ansågs för små 
(byggreglernas lagkrav gäller lokaler som rymmer mer än 50 
personer, men behov för hörselskadade finns även i något mindre 
lokaler). Kostnad ca 2 x 30 000 kr. 
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c) Ett stort problem på många institutioner är att det finns hörslinga 
installerad, men av olika skäl används den inte. Förslaget är bland 
annat att kommunen uppdrar åt företag som installerat hörslinga på 
äldreboenden och träffpunkter att kontrollera funktionen på 
installerade slingor och skylta upp med instruktioner och anslag om 
vart man ska vända sig om utrustningen inte fungerar. 
Kostnad ca 1000 kr/institution. 
  
d) installation av QLU mapping i en större lokal i Lund, exempelvis 
Stadshallen. QLU-mapping innebär att man på en karta ser var i 
lokalen som slingan fungerar bättre eller sämre. Se  Home (qlu.fi) I 
exempelvis Lunds domkyrka är slingfältet mycket ojämnt, och där 
skulle en sådan här karta göra stor nytta (även om domkyrkan inte 
är någon kommunal lokal). Kostnad ca 43 000 kr. 
  
Funktionshinderrådet diskuterar vikten av att ha fungerande 
hörslingor i kommunens lokaler samt i andra offentliga byggnader 
inom kommunen trots att de inte är i kommunens ägo.  

https://www.qlu.fi/en/
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§ 22 Höstens möten med funktionshindersrådet 
 

Nästa sammanträde äger rum den 29 november 2022.  
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§ 23 Övrigt (endast informationspunkter) 
 
Ordföranden presenterar kortfattat kommunens "Plan för genomförandet 
av Delaktighet för alla - plan för delaktighet och jämlikhet för personer med 
funktionsnedsättning i Lunds kommun 2020-2022" och rekommenderar 
funktionshinderrådet att ta del av denna plan på kommunens hemsida. 
  
Per Torell (HSO) informerar funktionshinderrådet om Skåneveckan om 
psykisk hälsa som äger rum 10-16 oktober 2022.
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